
Protokół nr XL/2022 
z sesji Rady Powiatu w Nysie 

z dnia 1 lipca 2022 r. 
 

Obrady rozpoczęto 1 lipca 2022 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 12:41 tego samego 
dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 25 radnych:  

 
1. Jolanta Barska 

2. Czesław Biłobran 

3. Piotr Bobak 

4. Grażyna Bortniczuk 

5. Joanna Burska 

6. Jacek Chwalenia 

7. Adam Fujarczuk 

8. Janusz Jaskot 

9. Tomasz Jazienicki 

10. Henryk Kamiński 

11. Zbigniew Karnaś 

12. Danuta Korzeniowska 

13. Andrzej Kruczkiewicz 

14. Bożena Lewińska 

15. Teresa Nosal 

16. Daniel Palimąka 

17. Kazimierz Rozumek 

18. Grzegorz Samborski 

19. Paweł Szymkowicz 

20. Piotr Woźniak 

21. Bogdan Wyczałkowski 

22. Damian Wylężek 

23. Janusz Zapiór 

24. Anna Ziółkowska-Woźny 

25. Maria Żukowska-Jacykowska

 
1. Sprawy organizacyjne,  
a) otwarcie posiedzenia,  
 
Wiceprzewodnicząca Rady– Maria Żukowska-Jacykowska otworzyła XL sesję Rady Powiatu  
w Nysie, która odbyła się w trybie zdalnym. Poinformowała, iż została upoważniona przez 
Przewodniczącego Rady do prowadzenia dzisiejszych obrad.  
 
b) stwierdzenie kworum,  
Po sprawdzeniu kworum oznajmiła, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy aktualnie  
24 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum 
niezbędne do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1).  
 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XXXIX sesji, 

 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 
 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

4. Sprawozdanie z działalności PKS w Nysie Sp. z o.o. za 2021 r.  
a) przedstawienie informacji, 
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
c) dyskusja, 
d) przyjęcie informacji. 

 
 



5. Sprawozdanie finansowe Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie za 2021 r., 
a) przedstawienie sprawozdania, 
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
c) dyskusja, 
d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Nysie za rok obrotowy 2021. 
 

6. Sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach za 2021 r.,  
a) przedstawienie sprawozdania,  
b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
c) dyskusja, 
d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach za 
rok obrotowy 2021. 

 
7. Sprawozdanie z działalności Muzeum Powiatowego w Nysie za 2021 r.  

a) przedstawienie sprawozdania, 
b) opinia Komisji Edukacji, Kultury i Promocji oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
c) dyskusja, 
d) przyjęcie sprawozdania. 

 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia powiatowego części 
nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, 

b) przyjęcia do realizacji programu korekcyjno-edukacyjnego dla osób stosujących przemoc  
w rodzinie, 

c) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r.,  
d) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038, 
e) zaciągnięcia kredytu długoterminowego.   

 
9. Wolne wnioski, 

 
10. Zamknięcie obrad. 
 

Ad 1c  Przyjęcie protokołu z XXXIX sesji, 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z XXXIX sesji,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, 
Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 



Paweł Szymkowicz 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Woźniak 
 

Ad 2 Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2), 
 

Radny Tomasz Jazienicki stwierdził, że z tego co mu wiadomo zakończyły się konkursy na 
dyrektorów szkół z placówkach oświatowych Powiatu Nyskiego. Poprosił następnie  
o informację kto objął stanowiska dyrektorów.   

Radny Paweł Szymkowicz zabierając głos zwrócił na wstępie uwagę, że zgłaszał się wcześniej  
w sprawie porządku sesji i protokołu i nie udzielono mu głosu.  Stwierdził następnie, że jeśli 
chodzi o porządek sesji, to chciałby, aby Starosta zrobił to, co obiecał kilka miesięcy temu,  
a mianowicie, aby przedstawił sprawozdanie w sprawie sytuacji uchodźców wojennych na 
terenie powiatu nyskiego. Dodał przy tym, że zmieniła się sytuacja dla osób, które goszczą  
w swoich domach uchodźców, ponieważ nie otrzymują już dotacji i zaczynają mieć problem.  

Radny zwrócił też uwagę, że w zawiadomieniu na sesję wystąpił błąd ponieważ Przewodniczący 
zaprosił radnych na XXXIX sesję, a winno być na XL sesję. 

W dalszej kolejności zwrócił uwagę, że w protokole z poprzedniej sesji zabierał głos  
w sprawie przejścia dla pieszych w miejscowości Konradów, natomiast w protokole 
odnotowano, że dotyczyło to przejścia dla pieszych w Konradowej.   

Radny Daniel Palimąka oznajmił, iż chciałby zapytać o sprawę z posiedzenia Zarządu, które 
odbyło się dzień przed sesją. Jak stwierdził, z informacji medialnej wynika, że Starosta podjął 
szybką decyzję i zgodził się na przyjęcie wypowiedzenia umowy o pracę dyrektora ZOZ w Nysie 
– Norberta Krajczego. Radny poprosił, aby Starosta wyjaśnił dlaczego podjął taką decyzję.  

Starosta – A. Kruczkiewicz odpowiadając na pytanie radnego T. Jazienickiego poinformował,  
że stanowiska dyrektorów objęli:  
- Pan Grzegorz Kulpa w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Nysie „Carolinum”, 
- Pan Henryk Mamala w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Nysie, 
- Pani Beata Stefanowicz-Ciecieląg w Zespole Szkół Ekonomicznych w Nysie,  
- Pani Marzena Grubiak w Zespole Szkół w Głuchołazach, 
- Pani Marzena Nakonieczny w Zespole Szkół w Paczkowie.   
 

Wicestarosta – Damian Nowakowski oznajmił, że prawdą jest fakt, że w tym tygodniu Pan 
dyrektor  N. Krajczy złożył wypowiedzenie z pracy za porozumieniem stron, które zostało przez 
Zarząd przyjęte. Przez okres 3 miesięcy będzie jeszcze normalnie pracował. Dodał, że Pan  
N. Krajczy od kilku lat posiada uprawnienia emerytalne i wielokrotnie komunikował, że chce 
podjąć taką decyzję, do czego ma prawo.  

Radny D. Palimąka stwierdził, że z powodów technicznych nie usłyszał większości odpowiedzi. 
Jednocześnie zawnioskował, aby zrezygnować z sesji zdalnych o ile nie ma do tego konkretnych 
podstaw. Dodał, że członkowie Zarządu mają problem z komunikacją, bo to słowa Starosty są w 
przekazie medialnym mówiące o tym, że przyjęliście wniosek Pana N. Krajczego w sprawie 
rozwiązania umowy o pracę. Radny poprosił, aby informacje w tej sprawie były bardziej 
rzetelne. Zaapelował też o powagę i mniej arogancji i buty na przyszłość.  

Wiceprzewodnicząca Rady – Maria Żukowska-Jacykowska korzystając z okazji złożyła 
podziękowania dla dyrektora N. Krajczego za oddaną i pełną poświęcenia pracę oraz życzenia 
wspaniałego czasu podczas emerytury.  

Starosta – A. Kruczkiewicz  dodał, że Zarząd skierował wniosek dyrektora N. Krajczego do Rady 
Społecznej ZOZ w Nysie zgodnie z obowiązującą procedurą. Dodał, że Zarząd pracuje, rozmawia 



z ludźmi, a radny D. Palimąka za wszelką cenę chce wszystko zanegować. Dodał też, że bardzo 
pozytywnie wypowiedział się na temat pracy dyrektora N. Krajczego.     

Ad 3 Interpelacje i zapytania radnych, 
 

Radny Grzegorz Samborski złożył interpelację dotyczącą poprawy warunków lokalowych 
Zakładu Rehabilitacji Leczniczej w Szpitalu Powiatowym w Nysie oraz doposażenia  
w sprzęt rehabilitacyjny  (załącznik nr 3). 
 

Radny spytał także, czy Zarząd osiągnął porozumienie z pracownikami Starostwa odnośnie 
podwyżki wynagrodzenia.  
 

Radna Jolanta Barska złożyła interpelację dotyczącą lokalizacji przystanków autobusowych na 
Alei Wojska Polskiego w Nysie (załącznik nr 4). 
  
Ad 4 Sprawozdanie z działalności PKS w Nysie Sp. z o.o. za 2021 r. (załącznik nr 5) 
 

a) przedstawienie informacji, 
 

Wiceprzewodnicząca Rady – Maria Żukowska-Jacykowska oznajmiła, że radni otrzymali informację 

w postaci elektronicznej. Była ona też omawiana na poszczególnych komisjach. 
   

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 
 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury – Jolanta Barska oznajmiła,  
że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację.  
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Piotr Bobak oznajmił,  
że kierowana przez niego Komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację.  

 
c) dyskusja, 

 

Nikt z radnych nie zgłosił chęci zabrania głosu w tej części posiedzenia.  
 

d) przyjęcie informacji. 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie informacji. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz 
Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Paweł Szymkowicz 
BRAK GŁOSU (1) 
Danuta Korzeniowska 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Woźniak 
 



Ad 5 Sprawozdanie finansowe Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nysie za 2021 r. (załącznik nr 6), 
 

a) przedstawienie sprawozdania, 
 

Wiceprzewodnicząca Rady – Maria Żukowska-Jacykowska oznajmiła, że sprawozdanie dostępne było 

w wersji elektronicznej w aplikacji e-Sesja.  
 

b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Czesław Biłobran oznajmił,  
że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
 

Przewodniczący Komisji  Budżetu i Spraw Regulaminowych – Piotr Bobak oznajmił,  
że kierowana przez niego komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe 
sprawozdanie.  

 
c) dyskusja, 
 

Dyrektor ZOZ w Nysie Norbert Krajczy oznajmił, że od lipca br. będą kolejne podwyżki 
wynagrodzeń dla pracowników ochrony zdrowia, co jest dla jednostki pewnym problemem. 
Niestety na dziś nie wiadomo jeszcze jakie będą skutki tych podwyżek. Dodał,  
że w ubiegłym roku na podwyżki przeznaczono ok. 8 mln zł. Wydatki te zostały pokryte ze 
środków własnych.  
W dalszej kolejności  poinformował, że od dziś rozpoczyna się remont dachu na budynku,  
w którym znajduje się oddział zakaźny. Oznajmił także, że w najbliższych dniach do pracowni 
tomografii komputerowej trafi kontener z tomografem komputerowym (ośmiorzędowym).  
Odnosząc się następnie do interpelacji radnego G. Samborskiego stwierdził, że faktycznie są 
problemy lokalowe jeśli chodzi o Zakład Rehabilitacji Leczniczej. Natomiast sprzęt nie jest 
najgorszej jakości. Dodał, że być może w czwartym kwartale tego roku, w obiekcie przy ul. Marii 
Skłodowskiej-Curie wspólnie z Polsko-Amerykańską Kliniką Serca zostanie otwarta rehabilitacja 
dzienna dla pacjentów, którzy są po zawałach serca. Przy tej okazji chcieliby przenieść tam 
rehabilitację ruchową, bo te obiekty w których jest obecnie, z różnych względów się nie nadają  
i nie ma sensu robić tam jakichkolwiek remontów.  
W następnej kolejności dyrektor poinformował, że komora hiperbaryczna działa całodobowo  
i jest wykorzystywana maksymalnie. Ponadto dyrekcja ZOZ przygotowuje się, aby rozszerzyć 
kontrakt na chirurgię naczyniową o zabiegi ostre wspólnie ze Szpitalem Klinicznym.  
  
d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu 

Opieki Zdrowotnej w Nysie za rok obrotowy 2021 (załącznik nr 6a). 
 

Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Nysie za rok obrotowy 2021. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 



NIEOBECNI (1) 
Piotr Woźniak 

Ad 6 Sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach za 2021 r. (załącznik nr 7),  
 

a) przedstawienie sprawozdania,  
 

Wiceprzewodnicząca Rady – Maria Żukowska-Jacykowska oznajmiła, że sprawozdanie dostępne było 

w wersji elektronicznej w aplikacji e-Sesja.  
 

b) opinia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Czesław Biłobran oznajmił,  
że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
 

Przewodniczący Komisji  Budżetu i Spraw Regulaminowych – Piotr Bobak oznajmił,  
że kierowana przez niego komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe 
sprawozdanie.  

 

c) dyskusja, 
 
W tej części posiedzenia nikt nie zabrał głosu.  

 

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej  
w Głuchołazach za rok obrotowy 2021 (załącznik nr 7a). 

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach za rok 
obrotowy 2021. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Woźniak 
 

Ad 7 Sprawozdanie z działalności Muzeum Powiatowego w Nysie za 2021 r. (załącznik nr 8) 
 

a) przedstawienie sprawozdania, 
 

b) opinia Komisji Edukacji, Kultury i Promocji oraz Komisji Budżetu i Spraw 
Regulaminowych, 
 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Promocji – Damian Wylężek oznajmił, że kierowana 
przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie.   
 

Przewodniczący Komisji  Budżetu i Spraw Regulaminowych – Piotr Bobak oznajmił,  



że kierowana przez niego komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe 
sprawozdanie.  

 
c) dyskusja, 

 
Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że w tym roku było 125-lecie Muzeum. Obchody tego 
jubileuszu odbywały się podczas Nocy Muzeów. Impreza była bardzo zacna i bardzo dobrze 
zorganizowana. Niestety, było tylko czterech radnych, a w uroczystościach nie uczestniczył 
Przewodniczący Rady. Dodatkowo Pan Starosta nie złożył pracownikom Muzeum oficjalnych 
gratulacji. Zdaniem radnego nie wyglądało to zbyt dobrze. Dodał, że poprzedni Przewodniczący – 
M. Aranowicz bardziej aktywnie reprezentował Radę. Radny spytał też czy prawdą jest,  
że Przewodniczący Rady nie ma w siedzibie Starostwa swojego pokoju oraz czy pełni jakieś 
dyżury.  
W dalszej kolejności radny zwrócił uwagę, że Muzeum funkcjonuje głownie dzięki dotacji, ale też 
sporo środków wypracowuje samo. Dzięki temu funkcjonuje na wysokim poziomie. Radny 
zauważył też problem dotyczący niskich wynagrodzeń. Stwierdził, że przez to w jednostce 
brakuje nowych specjalistów. Od lat pracują tam te same osoby. Dodał, że należy mieć 
świadomość, że pracownikom wszystkich naszych jednostek organizacyjnych należą się 
podwyżki. Na zakończenie swojej wypowiedzi podziękował dyrektorowi oraz pracownikom 
Muzeum za oddaną pracę.  

 
Starosta – Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że zgadza się z tym, że przez pandemię Covid-19  
spadło zaangażowanie radnych. Dodał jednocześnie, że jeśli chodzi o niego, to zalicza po 3 – 4 
imprezy dziennie. Przyznał też, że uczestnicząc w Nocy Muzeów zapomniał o jubileuszu  
125-lecia Muzeum i nie złożył pracownikom gratulacji. Odnośnie zaangażowania 
Przewodniczącego Rady oznajmił, że jest on często w siedzibie Starostwa. Co najmniej dwa razy 
w tygodniu spotyka się z Zarządem. Dodał też, że ma nadzieję, że od września zaczną się 
regularne dyżury. 

 
d) przyjęcie sprawozdania. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie sprawozdania..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 

Karnaś, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 

Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 

Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

BRAK GŁOSU (2) 

Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska 

NIEOBECNI (1) 

Piotr Woźniak 
 

 

 



Ad 8 Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

a) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia powiatowego części 
nieruchomości stanowiącej własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 
(załącznik nr 9), 

 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobów mienia powiatowego części nieruchomości 
stanowiącej własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (2) 
Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska 
NIEOBECNI (1) 
Piotr Woźniak 
 
b) przyjęcia do realizacji programu korekcyjno-edukacyjnego dla osób stosujących 

przemoc w rodzinie (załącznik nr 10), 
 

Radny Jacek Chwalenia spytał ile w powiecie nyskim jest przypadków stosowania przemocy  
w rodzinie.  
 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nysie – Krystyna Wilisowska odparła,  
że nie posiada statystyk odnośnie ilości niebieskich kart, natomiast może przekazać, że powiat 
nyski zajmuje pod tym względem pierwsze miejsce w województwie opolskim.  
Poinformowała następnie, że program korekcyjno-edukacyjny jest programem rządowym,  
a środki na jego realizację PCPR otrzymuje od Wojewody. W następnej kolejności omówiła 
pokrótce założenia ww. programu.    
 

Radny Cz. Biłobran stwierdził, że jego zdaniem zbyt pochopnie zakłada się niebieskie karty. 
Wystarczy zgłoszenie, że dana osoba stosuje przemoc i od razu jest ona zakładana mimo,  
że sąsiedzi, czy Policja temu zaprzeczają. Często jest to później wykorzystywane w trakcie 
procesów rozwodowych.  
 

Dyrektor – K. Wilisowska wyjaśniła że PCPR nie realizuje zadań związanych z niebieską kartą. 
Jest to zadanie gminy. Dodała, że założenie karty jest działaniem profilaktycznym. Trafia ona do 
zespołu interdyscyplinarnego, który proceduje nad nią. Jeśli zespól widzi, że jest podstawa do 
zamknięcia tej karty, to podejmuje taką decyzję. Jeśli natomiast stwierdzi, że jest stosowana 
przemoc, to kieruje sprawę do prokuratury, a ta z kolei do sądu, który wydaje wyrok. 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia do realizacji programu korekcyjno-edukacyjnego dla osób stosujących przemoc  

w rodzinie, 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Danuta Korzeniowska, 

Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 

Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 

Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jolanta Barska, Zbigniew Karnaś 

BRAK GŁOSU (2) 

Daniel Palimąka, Bogdan Wyczałkowski  
 

c) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r. (załącznik nr 11),  
 

Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że mamy dokumentację techniczną na przebudowę drogi 
powiatowej we Włodarach. Z informacji jakie uzyskał od Pani Skarbnik wynika, że były dwa 
postępowania przetargowe na to zadanie, jednak nikt się nie zgłosił. W związku z tym zapytał,  
co w tej sytuacji będziemy robić. 

W następnej kolejności radny odniósł się do pozycji dotyczącej zmniejszenia wydatków  
o 200.000 zł na parking wielopoziomowy przy ul. Emilii Gierczak w Nysie. Stwierdził,  
że z informacji uzyskanej od Pani Skarbnik wynika, że przeznaczamy 150.000 zł na opracowanie 
koncepcji tego parkingu. Poprosił o potwierdzenie tego.  

Radny zauważył następnie, że w projekcie jest propozycja zmniejszenia wydatków na 
termomodernizację o 450.000 zł. Stwierdził, że jest mu przykro z tego powodu, bo na 
posiedzeniu komisji Pani Prezes PKS prezentowała korzyści wynikające z zainstalowania paneli 
fotowoltaicznych.  Z jej wyliczeń wynikało, że inwestycja zwróci się po siedmiu latach, ale po 
zmianach cen prądu okazuje się, że już po trzech. Jest to konkretny zysk, dlatego nie rozumie 
dlaczego zmniejszamy te wydatki. Na ten cel było zaplanowane 1 mln zł i było to ogłoszone jako 
sukces.  

Radny poprosił też o wyjaśnienie z jakiego powodu dodajemy 470 tys. zł na zadanie dotyczące 
przebudowy Alei Wojska Polskiego.  

Wiceprzewodnicząca Rady Maria Żukowska-Jacykowska oznajmiła, że Zarząd wniósł 
autopoprawkę do projektu uchwały tj. przy zadaniu „Modernizacja szybu oraz wymiana dźwigu 
osobowego w budynku DPS "Maria" w Korfantowie" jako jednostkę realizującą, zamiast 
Starostwo Powiatowe w Nysie wpisano Dom Pomocy Społecznej w Korfantowie.  

Radny Jacek Chwalenia spytał czy faktycznie w całości pokrywamy koszty realizacji windy                           
w Muzeum Powiatowym w Nysie. Czy nie występowaliśmy o dofinansowanie z żadnego 
programu.  

Wicestarosta – Damian Nowakowski odnośnie dokumentacji technicznej na przebudowę drogi 
we  Włodarach przyznał, że jest problem. Odbyły się dwa postępowania przetargowe, jednak nie 
było żadnego zainteresowania. W tej sytuacji możemy powtarzać postępowanie do skutku, bądź 
spróbować podzielić to zadanie. Być może jest ono za duże dla projektantów. Jeśli to podzielimy, 
to być może będziemy mieli część dokumentacji na tę drogę, a następną część w kolejnym etapie. 
Dodał, że przykre jest to, że nie ma zainteresowania, ale obserwuje, że takie sytuacje zdarzają się 
często.  

Jeżeli chodzi o fotowoltaikę stwierdził, że radny J. Chwalenia ma racje. Tym programem bardzo 
się cieszymy i chcemy, aby się rozwijał. Jest to trzeci rok od kiedy jest kontynuowany. 
Zachęcamy też gminy do tego, aby składały wnioski. Powiat udziela im dofinansowania,  



ale przede wszystkim stara się z tych pieniędzy, wyposażyć w fotowoltaikę nasze jednostki. 
Dodał, że propozycja zmniejszenia wydatków na ten cel wynika z tego, że Zarząd poszukuje 
wolnych środków, żeby „połatać dziury”, czyli zwiększyć finansowanie zadań, które w wyniku 
rozstrzygnięcia przetargu okazały się droższe niż planowano w kosztorysach. W związku z tym, 
z każdego programu symbolicznie zmniejszane są wydatki. Finalnie jeszcze będziemy musieli 
zaciągnąć kredyt. Dodał, że w przyszłorocznym budżecie Zarząd będzie chciał na fotowoltaikę 
zwiększyć środki. Zabieramy, ale nie dlatego, aby nie realizować wszystkiego, tylko mamy pełną 
świadomość tego, że nie jesteśmy w stanie doprowadzić wszystkich dokumentacji do realizacji 
w tym roku.  

Jeśli chodzi o Aleję Wojska Polskiego to zwiększenie wydatków wynika z tego, że  od momentu 
kiedy wykonawca złożył swoją ofertę znacznie wzrosły ceny masy asfaltowej. W związku z tym 
jesteśmy zmuszeni do zawarcia aneksu i zwiększenia kwoty. Ponadto zapadła decyzja, aby 
odcinek od skrzyżowania z ulicą Torową zrobić w całości w nowej masie asfaltowej.  

Odnośnie windy w Muzeum stwierdził, że jest tu niezbędna, gdyż Muzeum jest obiektem 
użyteczności publicznej. Radny G. Samborski jako przedstawiciel osób niepełnosprawnych 
słusznie zabiega od początku swojej kadencji o to, aby ta winda była. Zarząd zadeklarował,  
że zrealizuje to zadanie. Pan G. Samborski po rozmowie z Marszałkiem Województwa zapewniał, 
że Marszałek znajdzie dofinansowanie do tego zadania. Okazuje się jednak, że takiego 
dofinansowania nie ma. Również przedstawiciele PFRON zapewniali, że jesienią będzie 
specjalny program i będzie można otrzymać dofinansowanie do windy w Muzeum i także w tym 
przypadku okazało się, że dofinansowania nie ma. W tej sytuacji jesteśmy zmuszeni do tego, aby 
wykonać tę windę z własnych środków. Istnieje jednak możliwość zaciągnięcia kredytu z Banku 
BGK, który może być w 30% umorzony. Można zatem potraktować to jako 30% dofinansowania. 
Dodał też, że jeśli w międzyczasie pojawią się jakiekolwiek programy, to Zarząd będzie ubiegał 
się o środki. 

Odnośnie parkingu przy ul. E. Gierczak oznajmi, że na dzień dzisiejszy są opracowane dwie 
koncepcje. Jedna, Pana Grębskiego zakładająca parking na ok. 450 samochodów i druga Pana 
Opałki na ok. 160 samochodów. Ta druga koncepcja jest bardziej przyjazna środowisku 
ponieważ nie jest to taki monolit betonowy. Dodał, że Zarząd złożył zapytanie do konserwatora 
zabytków i otrzymał odpowiedź, że aby przystąpić do jakichkolwiek robót, należy 
przeprowadzić badania archeologiczne. Wiąże się to z tym, że trzeba w tym miejscu zrobić 
odkrywkę, aby zobaczyć, czy tam nie zostały fundamenty po fortyfikacji. Niestety nie można tego 
zrobić metodą odwiertów. Koszty tych robót są ogromne. Zarząd odwołał się od tej decyzji, 
jednak Pani konserwator podtrzymała swoją decyzję. W tej sytuacji analizowane są inne 
rozwiązania. Jednocześnie odnosząc się do pytania radnego J. Chwaleni oznajmił, że kwota 
150.00 zł będzie przeznaczona na program funkcjonalno-użytkowy.  
 

Radny Jacek Chwalenia spytał czy Zarząd składał wniosek do jakiejkolwiek instytucji  
o dofinansowanie windy. Odnosząc się do kwestii zwiększenia wydatków na przebudowę Alei 
Wojska Polskiego spytał czy jest to zasadne biorąc pod uwagę, że nie było środków na 
przebudowę drogi w Paczkowie. Zdaniem radnego wygląda to źle.  
W dalszej kolejności zwrócił uwagę, że zaciągamy kolejny kredyt, który będziemy spłacać do 
2038 roku. Jednocześnie zaznaczył, że nie mamy zbyt dużo własnych środków. Dodatkowo 
ciągle nie załatwiona jest sprawa podwyżek dla pracowników.  
Przypomniał też, że wielokrotnie postulowano i wszyscy przytakiwali, że trzeba zrobić duży 
krok jeśli chodzi o oddłużenie SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. Jednak przy tym kredycie, który 
planujemy i ewentualnych następnych, coraz gorzej wyglądamy finansowo. Można czekać na 
ewentualne decyzje dotyczące oddłużeni szpitala, ale przy każdym nowym programie pojawia 
się problem, że trzeba mieć własne środki choćby nawet na poziomie 5- 10%. My tych środków 
już teraz nie mamy. 



W związku z tym radny spytał z czego będziemy spłacać ten kredyt, skoro mamy coraz mniej 
wolnych środków, a dodatkowo jeszcze musimy finansować oświatę i inne wydatki.  

W związku z wystąpieniem problemów technicznych związanych z funkcjonowaniem programu  
eSesja Wiceprzewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach (przerwa trwała 44  minuty. Po 
usunięciu awarii Wiceprzewodnicząca Rady wznowiła obrady.   

Członek Joanna Burska odpowiadając na pytanie radnego J. Chwaleni w sprawie ubiegania się  
o środki zewnętrzne na montaż windy w Muzeum oznajmiła, że Zarząd podejmował różne 
działania. Między innymi przystąpiono do stowarzyszenia i pracownicy Starostwa brali udział  
w szkoleniu, co miało pozwolić na zdobycie dodatkowych punktów w projekcie. Na koniec się 
jednak okazało, że Muzeum nie może składać do tego projektu wniosku. Dodatkowo była 
delegacja w Ministerstwie żeby zapytać o możliwość uzyskania dofinansowania. Dodała, że na 
samym początku kadencji mogliśmy skorzystać z takiego dofinansowania jednak wówczas nie 
skorzystaliśmy. Kontynuując stwierdziła, że Zarząd chce tę windę zrealizować i mamy na to 
fundusze, tj. w tym roku 200 tys. zł i w przyszłym 600 tys. zł. Będziemy się starać o kredyt  
w BGK, aby z opcją umorzenia 30%. Ewentualnie, bo też mieliśmy obiecane 100 tys. zł z Urzędu 
Marszałkowskiego po ogłoszeniu przetargu wystąpimy do Marszałka. Podsumowując 
stwierdziła, że nie mogliśmy składać wniosków, bo nie były one przeznaczone dla muzeów.  

Po wyczerpaniu dyskusji Wiceprzewodnicząca Rady – M. Żukowska-Jacykowska zarządziła 
głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r. 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 8, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 

Fujarczuk, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Grzegorz Samborski, 

Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (1) 

Kazimierz Rozumek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki 

BRAK GŁOSU (8) 

Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Paweł 

Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski 
 

d) zmiany wieloletniej  prognozy finansowej na lata 2022-2038 (załącznik nr 12)                      

Głosowano w sprawie: 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038,.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Zbigniew 

Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Grzegorz Samborski, 

Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (1) 

Kazimierz Rozumek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Paweł Szymkowicz 

BRAK GŁOSU (7) 

Jolanta Barska, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Woźniak, 

Bogdan Wyczałkowski 

d) zaciągnięcia kredytu długoterminowego (załącznik  
 

Głosowano w sprawie: 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 

Fujarczuk, Janusz Jaskot, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 

Grzegorz Samborski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (1) 

Kazimierz Rozumek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Paweł Szymkowicz, Anna Ziółkowska-Woźny 

BRAK GŁOSU (6) 

Henryk Kamiński, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Piotr Woźniak, Bogdan 

Wyczałkowski 

 

Ad 9 Wolne wnioski  

Radny Cz. Biłobran – odnosząc się do wypowiedzi Starosty na temat udziału radnych w różnego 
rodzaju imprezach stwierdził, że radni nie zostali powołani w tym celu, a ilość zaliczonych 
imprez wcale nie świadczy o jakości. Jakość to jest dobre zarządzanie naszą „ojczyzną”. Zdaniem 
radnego należy się przyjrzeć naszym zamierzeniom. Można poczekać z takimi zadaniami jak 
ścieżka rowerowa, drzewka, kolejna droga, parking.  Powinniśmy się natomiast skupić na tym,  
co może mieć wpływ na obniżenie kosztów, na przykład fotowoltaika. Zbliża się jesień, zima. 
Ceny ogrzewania wzrosną o 100%. Podatki lada moment spadną. Inflacja znowu wzrosła  
i zapowiadane są kolejne wzrosty stóp procentowych. Tym samym wzrośnie obsługa długu, 
który posiadamy. Być może najwyższy czas na reformę samorządu. Dodał, że z badań jakie 
ostatnio otrzymał Województwo opolskie dotknięte jest tragedią demograficzną. Pod tym 
względem jest najgorsza sytuacja w Polsce. To są problemy, a nie winda. Stwierdził, że nie ma 
przyjemności słuchania godzinami, w tym przypadku latami o windzie. Tak jakby w powiecie 
nyskim nie było większych problemów, które dotykają nasze społeczeństwo. Może w ramach 
różnych zespołów komisji powinniśmy spowolnić i nie wykonywać tak dużej presji na Pana 
Starostę i Zarząd. Może przyszedł czas na opamiętanie. Według radnego powinniśmy rozmawiać 



o rzeczach ważnych, dużych, które mają wpływ na życie mieszkańców, a nie rozmawiajmy cały 
czas o windzie.  

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że sesja rady miejskiej czy rady powiatu to miejsce gdzie 
ścierają się różnego rodzaju poglądy. Dla niektórych winda jest najważniejsza i o tym też 
musimy rozmawiać. Dodał, że bulwersuje go jednak to, że musimy wydać w całości własne 
środki na tę inwestycje.  

Odnosząc się następnie do kwestii parkingu i wydatkowania środków na program funkcjonalno-
użytkowy stwierdził że jego zdaniem nie mamy takich pieniędzy. Stwierdził również,  
że w wieloletniej prognozie finansowej mamy bardzo dużo wirtualnych pieniędzy. Zdaniem 
radnego można byłoby powiększyć istniejący parking poprzez zakrycie przebiegającego tam 
rowu. Stwierdził również, że powinniśmy poważnie porozmawiać o przyszłości SP ZOZ ZOZ  
w Głuchołazach.  

Starosta - Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że nie do końca się zgadza dlatego, że gdy jedziemy 
na jakiekolwiek spotkanie z przedstawicielami urzędu marszałkowskiego czy przedstawicielami 
rządu mówi się „szykujcie się ponieważ te pieniądze do was dojdą i jak nie będziecie 
przygotowani to inni to wykorzystają”. Dodał, że parking wpisany jest w Subregion Południe  
w kwocie 20 mln zł. Nie wiadomo jednak kiedy on będzie i kiedy będą pieniądze. Ta sprawa była 
dyskutowana i wiemy, że w Nysie taki parking jest potrzebny. Oprócz windy, którą chcemy 
finansować z naszych środków, na wszystkie inne inwestycje pieniądze są zdobywane od 80% 
do 95%. Zdaniem Starosty, granica kredytu dobra. Owszem trzeba tego pilnować, ale to nie jest 
zagrożenie dla Powiatu. Jeszcze raz zaznaczył, że musimy być przygotowani.            

Wicestarosta Damian Nowakowski stwierdził, że usłyszał dziś na sesji wspaniały głos rozsądku, 
aby skupić się na kolejnych latach, tak aby nasze wnuki nie musiały spłacać długów. 

Oznajmił, że w jego ocenie konstruowanie przyszłorocznego budżetu powinno być bardzo 
wyważone. Powinniśmy się ograniczyć tylko i wyłącznie do inwestycji niezbędnych i tych, które 
będą posiadały dofinansowanie większe niż 50%. Zaapelował też, aby w momencie, kiedy będą 
składane wnioski do budżetu, studzić oczekiwania jeśli chodzi o remonty dróg, bo najwięcej 
wydajemy na drogi i chodniki, a przed nami jest wielki problem, jakim jest oddłużenie Szpitala  
w Głuchołazach. Na to będziemy musieli znaleźć środki i to kilka milionów złotych. Dodał też,  
że przed nami jesień i zima. Będą duże podwyżki i znowu staniemy przed dylematem, skąd 
wziąć pieniądze na pokrycie kosztów bieżących. Nieuniknione będzie to, że ograniczymy 
przyszłoroczne inwestycje do niezbędnego minimum, ale też będziemy musieli podjąć kroki  
w przeprowadzeniu restrukturyzacji. Stwierdził, że cieszy go to, że już teraz na tym etapie, 
rozmawiamy o poważnych sprawach i ma nadzieje, że unikniemy przekomarzania się, która 
droga jest ważniejsza. Dodał także, że być może należy odpuścić sobie przebudowy dróg w tym 
trudnym czasie i tylko skupić się na ich bieżącym utrzymaniu.  

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że zadłużenie, które mamy jest dla nas „kulą u nogi”. Dodał,  
że owszem możemy uzyskać 90-95% dofinansowania, jednak wszyscy wiemy, że do każdego 
zadania po przetargu dokładamy od 10 do 30%. Zdaniem radnego parking przy szpitalu jest 
mrzonką i należy sobie dać z nim spokój. Dziś nas na to nie stać i nie ma takiej potrzeby. Jest za 
to wiele innych potrzeb.  

Radny Grzegorz Samborski stwierdził, że został wybrany na radnego po raz czwarty i nie jest  
w Radzie Powiatu przypadkowo. Zwracając się do radnego Cz. Biłobrana stwierdził, że życzy mu 
dożo zdrowia i aby mógł chodzić do końca swojego życia. Zaznaczył, że nie walczy o windę  
w budynku prywatnym, tylko w budynku użyteczności publicznej. Dodał, że dziwi się, że radny 
Cz. Biłobran jako były Starosta chce zablokować to zadanie i twierdzi, że winda jest 
niepotrzebna. Dodał też, że nie wycofa się i będzie walczył o tę windę, a jeśli trzeba będzie 
zorganizuje zbiórkę publiczną i poprosi o interwencje telewizję.   



Radny Cz. Biłobran stwierdził że sprawa windy nie jest tematem na sesję. Takie sprawy lobbuje 
się u Pana Starosty i Pan Starosta wykonuje tę inwestycje jeśli posiada takie możliwości. 
Zaznaczył, że nie jest przeciwny budowie windy. Jednocześnie podkreślił, że rada zbiera się  
w sprawach strategicznych, dotyczących tworzenia prawa miejscowego, budowy systemu 
finansowania różnych przedsięwzięć.  

Wicestarosta – Damian Nowakowski stwierdził, że chciałby zapewnić i uspokoić, że środki na 
windę zostały przegłosowane i winda będzie w tym roku realizowana. Dodał, że Pan Cz. Biłobran 
również głosował za tą zmianą oraz, że być może radny G. Samborski źle odebrał intencje.  

Radny Zbigniew Karnaś stwierdził, że ludzie którzy przysłuchują się obradom zrozumieli 
wypowiedź radnego Cz. Biłobrana. Jednocześnie stwierdził, że nie na miejscu jest straszenie 
radnych facebookiem, ruchem społecznym czy telewizją, gdyż radni nie przyszliśmy tylko  
w swoich pojedynczych sprawach, a reprezentują całe forum zadań społecznych, które leżą  
w kompetencji rady powiatu. 

Wiceprzewodnicząca Rady - Maria Żukowska-Jacykowska odczytała następnie pismo radnego 
Pawła Szymkowicza o jego rezygnacji z klubu Platformy Obywatelskiej.   

Ad 10 Zamknięcie obrad 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad, Wiceprzewodnicząca M. Żukowska-Jacykowska 
zamknęła XL sesję Rady Powiatu w Nysie.  
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